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Medlemmer af folketinget Askjær Jørgen- 
sen (FP), Glensgård (FP) og Glistrup (FP) 
har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om tilrette- 
læggelse affinanslovgivningen. 

(Beslutningsforslag nr. B 40). 

Landbrugs- og fiskeriudvalget har afgivet 
betænkning over: 

Forslag til lov om ændring af lov om ind- 
købsforeninger for mindre jordbrugere. (Lov- 
forslag nr. L 23). 

Eksemplarer vil blive omdelt. 

Skriftlig fremsættelse aff orslag: 

Voigt (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til lov om regler for organisationers 

og foreningers bidrag til politisk virksomhed. 
(Lovforslag nr. L 74). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager lovforslaget. 

Dohrmann (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om ophør af 

Danmarks dobbeltmoralske spil over for Syd- 
afrika. '홢 

(Beslutningsforslag nr. B 39). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager beslutningsforslaget. 

Askjær Jørgensen (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om tilrette- 

læggelse affinanslovgivningen. 
(Beslutningsforslag nr. B 40). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager forslaget. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om meddelelse af orlov til og ind- 
kaldelse af stedfortræderen for folketingsmedlem 
A ren toft. 
Formanden: 

Hvis ingen gør indsigelse, vil jeg betragte 
det som vedtaget, at den ønskede orlov med- 
deles fra og med den 18. november 1980, og 
at stedfortræderen indkaldes som midlerti- 
digt medlem. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om ændring af  lov nr. 467 af  

14. september 1977 om midlertidig forhøjelse 
af de skattemæssige afskrivninger på nyopførte 
erhvervsbygninger. (Forlængelse af loven for 
1981). 

(Lovforslag nr. L 13. Fremsat 9/10 80. 
Første behandling 14/10 80. Betænkning 
5/11 80. Anden behandling 11/11 80). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 117 stemmer mod 15. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om fremskyndet tilbagebeta- 

ling af visse afgifter. 
(Lovforslag nr. L 14. Fremsat 9/10 80. 

Første behandling 14/10 80. Betænkning 
5/11 80. Anden behandling 11/11 80). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 
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Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 122 stemmer mod 15. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Jeg kan sige, inden vi går videre i dagsor- 
denen, at det er tanken at holde frokostpause 
så nær kl. 12 som muligt. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring af lov om tjene- 

stemandslønninger m. m. og klassificering af 
statens tjenestemandsstillinger i Grønland. 
(Ændring af bestemmelser om det grønlandske 
reguleringspristal m.v.). 

(Lovforslag nr. L 56. Fremsat 30/10 80). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Ole Thomsen (S): 
Da man fortsat må anse beregning af re- 

guleringspristallet for at være et anliggende, 
der henhører under rigsmyndighederne, og 
da det fortsat må anses for ønskeligt, at også 
fremtidige afgiftsændringer i lighed med, 
hvad der har været tilfældet ved beregning af 
det danske reguleringspristal, holdes uden 
for beregningen af det grønlandske regule- 
ringspristal, har ministeren fremsat det fore- 
liggende lovforslag, som vil give en generel 
hjemmel til at benytte denne beregningsmå- 
de. 

Det bør ligeledes nævnes, at forslaget er 
fremsat i fuld forståelse med Grønlands 
hjemmestyre. 

Den socialdemokratiske gruppe lover fort- 
sat et hurtigt og velvilligt udvalgsarbejde. 

Burgdorf (KF): 
Dette lovforslag synes at være ganske for- 

nuftigt, og jeg forstår også, at hjemmestyret 
er gået helt ind for det. Vi vil da også be- 
handle det velvilligt. 

Ivar Hansen (V): 
Fra venstres side kan vi også give tilslut- 

ning til det lovforslag, Grønlandsministeren 
her har fremsat. Der vil nok være nogle de- 
taljer, vi gerne vil have nærmere belyst under 
udvalgsbehandlingen, men det vender vi til- 
bage til. I princippet kan vi give tilslutning 
til lovforslaget. 

Poulsgaard (FP): 
Vores stilling vil afhænge lidt af det ud- 

valgsarbejde, der skal i gang. Vi er ikke så 
begejstret for, ja, vi vil næsten direkte mod- 
sætte os, at det danske folketing skal sidde 
og fastsætte reguleringspristallet for Grøn- 
land. Hvis man vil have et sådant regule- 
ringspristal på Grønland, mener vi, at det må 
være en opgave for landsstyret at klare den 
slags ting, og derfor vil vi under udvalgsar- 
bejdet stille ændringsforslag, der går i den 
retning. Hvis dette mod forventning skulle 
blive stemt ned, må vi tage vores stilling op 
til overvejelse, når vi kommer så langt. 

Ebba Strange (SF): 
Da den gruppe mennesker, det her drejer 

sig om, stadig væk er ansat og lønnet af den 
danske stat, anser vi det fra SFs side for at 
være rimeligt nok, at der bliver lavet et regu- 
leringspristal, der svarer nogenlunde til det, 
man har i Danmark. Vi kan derfor støtte for- 
slaget, men har nok et par spørgsmål, vi godt 
vil stille i udvalget. 

Aase Olesen (RV): 
Også det radikale venstre kan anbefale 

lovforslaget. 

Alfred Hansen (DR): 
Normalt anlægger retsforbundet det syns- 

punkt, at hvis grønlænderne selv har anbefa- 
let lovforslaget, har vi også til hensigt at støt- 
te det. Det fremgår imidlertid ikke af dette 
forslag, hvad den grønlandske ledelse og 
landstinget mener om det, og derfor vil jeg 
gerne forbeholde mig min stilling, indtil det 
er afklaret. 

Må jeg så yderligere gøre den bemærk- 
ning, at der er jo et spørgsmål med hensyn 
til, hvilke faktorer der skal indkalkuleres i 
beregningsgrundlaget vedrørende regulerings- 
pristallet: hvad arbejdsmarkedets parter si- 
ger. Vi mener ikke, det er et lovgivningsan- 


